
Frågor och Svar angående samråd om koncession för 

ledning från Råliden vindpark till station Trolltjärn. 

1) Kommer ledningen nära min fastighet? 

Slutlig ledningsdragning är inte fastslagen men ledningen kommer dras på betydande 

avstånd från bostads och fritidshus, som på exempelvis din fastighet. 

2) Ni har skickat en samrådsinbjudan enligt Miljöbalken 6 kap 4 § är det korrekt? 

Tryckfelsnisse! Samrådet skall hållas enligt Miljöbalken 6 kap 29 §. Tack för påpekandet, en 

rättelse har skickats ut till alla som fått samrådsunderlaget. 

3) Kan ni undvika att dra ledningen på privatpersoners mark? 

Ledningen kommer till största delen att byggas på Sveaskogs mark, men kortare sträckor kan 

komma att hamna på privat mark. 

4) Hur mycket kommer en luftledning att kosta? 

Vi har inte räknat på det i detalj ännu, men utifrån erfarenheter i andra projekt kan 

kostnaden för ledningen bli i storleksordningen 100 miljoner kronor. 

5) Hur mycket kommer samma sträcka kosta som markkabel? 

Normalt kostar en markkabel ca 5 gånger så mycket som en luftledning, således runt  

500 miljoner kr. 

6) Vilken hänsyn tas till flora och fauna när man uppför kraftledningen? 

Vid uppförandet av ledningen kommer stor hänsyn till flora och fauna tas, här är några  

exempel på åtgärder: Alla kända områden med skyddsvärd natur undviks så långt som 

möjligt. Ledningen byggs huvudsakligen i hårt brukad produktionsskog med ringa naturvärde. 

Hela ledningssträckan naturvärdesinventeras för att minimera påverkan på områden med 

känslig natur. Död ved inklusive stående döda träd lämnas kvar i kraftledningsgatan så länge 

det inte medför elsäkerhetsrisker. Vid passage över vattendrag behålls buskar och annan 

lågväxande vegetation för att undvika att djur och växtliv i och kring vattendraget påverkas 

av ökad solinstrålning. Placering av stolpar och staglinor i kärr och våtmarker undviks för att 

minska påverkan på den lokala hydrologin. 


